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Plats Hållbarheten (KS-salen), Falkenberg 

Sammanträdestid 2025-04-02, kl. 13:30 - 15:40

Närvarande representanter

Ledamöter Mikael Svensson (S), KS, ordförande
Lars Agbrant (M), KFTN
Britt Marie Jonsson, PRO
Gerd Silk, SPF Seniorerna
Gudrun Lund, SPF Seniorerna
Ulla Richardsson, SPF Seniorerna
Gunnar Pettersson, SPF Seniorerna
Catharina Berghorn, SKPF 

Ersättare                           Kerstin Zander, PRO §§ 14-27
Jonny Karlsson, SPF Seniorerna
Eva-Lotta Abrahamsson, SPF Seniorerna

Tjänstepersoner Jane Stensson, enhetschef § 18
Jerk Jakobs, enhetschef § 18
Nina Lindén, projektledare § 20
Emma Persson, kvalitétstrateg § 20

Sekreterare Nicklas Olsson

Paragrafer §§ 14-28

Justering Ordföranden och Gerd Silk

Digitala underskrifter Ordföranden Mikael Svensson
Justerare Gerd Silk

Protokollet justerat 2025-04-08

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 2
b1

00
4a

3-
54

11
-4

6a
b-

99
85

-4
42

12
59

77
4f

2



Kommunala pensionärsrådet PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum

2025-04-02

2

§ 14 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 15 Val av justerare
 Till justerare väljs Gerd Silk.

§ 16 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

Sammanfattning av ärendet

Punkt 5b, Information om implementering av riktlinjer för mötesplatserna, utgår och 
planeras in till kommande möte.
Ingen representant från socialnämnden medverkar på dagens sammanträde. Rådet vill 
ha svar på frågan från föregående möte gällande om olycksfallsförsäkring krävs i de 
gemensamma utrymmena på seniorboenden och önskar att ett svar kan ges så snart som 
möjligt.

§ 17 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Rådet beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

§ 18 Information om stöd för att förebygga hemlöshet

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Jane Stensson och Jerk Jacobs, båda enhetschefer på socialförvaltningen informerar om 
möjligheterna till stöd med boende. I kommunens finns ett akutboende med en plats. Ett 
lågtröskelboende med fem platser. Där bor idag en senior. 

Totalt 55 personer har sociala kontrakt idag, nio personer av dom är seniorer eller blir 
det under året. Socialt kontrakt är att socialförvaltningen står på hyreskontraktet om den 
boende inte uppfyller kraven för att få en lägenhet genom FABO.

Du måste söka bistånd hos socialförvaltningen för att få ett socialt kontrakt och ett antal 
kriterier ska uppfyllas. Särskild hänsyn ska alltid tas till äldres situation, personer med 
funktionshinder och barnfamiljers situation där prioriteringar ska göras för barnens 
bästa. Du räknas som äldre när du fyllt 66 år.

Målet är att efter två år ska du kunna ta över sitt bostadskontrakt utan socialt kontrakt.
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De enhetschefer på socialförvaltningen som jobbar med olika typer av bistånd träffas en 
gång i månaden och diskutera gemensamma ärenden. Det kan till exempel vara om du 
står i kön och får nej till bostad hos FABO.

Information om de olika boendetyperna som finns för seniorer. Särskilt boende är till 
för dem som har stort behov av omsorg och inte klarar av att bo kvar i sitt hem. 

Trygghetslägenhet kan du få från att du fyllt 70 år och tilldelas genom ett kösystem. Du 
blir prioriterad i kön om du har behov eller redan har omsorg. Det finns 77 
trygghetslägenheter totalt på olika platser i Falkenbergs kommun. Just nu är det mest 
intresse för trygghetslägenheterna på Trädgården. Alla trygghetslägenheter ligger i 
närheten av någon av mötesplatserna.

Ett annat alternativ är biståndsbedömt trygghetsboende. Det är lägenheter som är till för 
seniorer som inte längre kan bo kvar hemma på grund av ofrivillig ensamhet eller oro 
och otrygghet. Lägenheterna har ingen kö utan behovet ska prövas av en 
biståndshandläggare. Det som socialförvaltningen ser över är om det går att lösa det på 
andra sätt, till exempel genom mer hemtjänst eller andra insatser. Går inte det så kan du 
vara berättigad biståndsbedömt trygghetsboende.

Vid boendet finns personal alltid nära om du behöver larma. Vilken personal som finns 
är lite olika beroende på var boendet är förlagt. 

Socialförvaltningen arbetar även för samverkan med vården och andra aktörer vad som 
är bäst för individen, till exempel vid utskrivning efter sjukhusvistelse. 
Sammanfattningsvis är det 10 personer över 66 år som har ett lågtröskelboende eller 
socialt kontrakt. Det finns ett mörkertal för de seniorer som löst sin boendesituation 
utan att ha kontaktat socialförvaltningen.

Fråga från Ulla om socialförvaltningen ser en ökning eller minskning om bostadslöshet 
för seniorer? Enligt Jane ligger Falkenberg bra till när det gäller antalet bostäder, men 
att det är ofta en ekonomisk fråga där individen kanske inte har råd att bo kvar på grund 
av för dyra boendekostnader. Det förtydligas att varje individ har även ett eget ansvar 
att planera för sitt eget åldrande samt oförutsedda händelser. 

Gerd frågar om det kan förtydligas vad ett lågtröskelboende är. Det är ett boende när 
individen har till exempel ett pågående missbruk eller inte kan sköta ett normalt 
boende. Där finns personal dygnet runt.

Lars undrar var gränser går för dyra boendekostnader. Det är förutsättningarna som 
avgör, inte summan. Till exempel om du är ensamstående, hur många i hushållet med 
mera.

Mikael frågar om det finns en uppfattning hur många i Falkenberg som inte har en 
bostad. Socialförvaltningen får bara in dom som kommer till dom, vissa väljer att tacka 
nej till hjälp.

§ 19 Information om implementering av riktlinjer för mötesplatserna

Ärendet utgår. 
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§ 20 Information om projektet vid stråket Ätran

Beslut
Rådet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet

Sammanfattning av ärendet
Nina Lindén, projektledare för stråket Ätran och Emma Persson, kvalitetsstrateg på 
kultur-, fritid-, teknikförvaltningen informerar om projektet. 

Kommunen har fått en gåva på 30 miljoner från en privatperson som ska gå till att göra 
det tillgängligt samt förhöja och förstärka det som redan finnas runt promenadstråken. 

Projektet är indelat i fem olika stråk för enklare hantering där det stora fokuset kommer 
ligga på strandpromenaden (stråket B, orange i bilagd presentation till protokollet) samt 
doktorspromenaden (stråket C, rosa). Det huvudsakliga kommer vara beläggningsarbete 
och belysning, båda stråken har äldst belysning. Belysning ska passa in i omgivningen 
och ta hänsyn till och inte störa djurliv.

Projektet ska göra det lättare att ta sig både från och till samt fram på promenaderna. 
Arbetet ska fokusera på hållbarhet och tillgänglighet över tid och ingen asfalt får läggas 
enligt gåvobrevet. Promenaden ska förstärkas med socialytor till exempel mötesplatser, 
vackra rumsbildningar, vyer och siktlinjer.

Genomförandet ska vara färdigt 1 april 2027. Efter det sker etableringsarbete fram till 1 
oktober 2030. Finns pengar kvar efter det ska det användas till kulturmiljön i området.

Lars fråga om Laxbron anses var tillgänglig. Svaret är att den anses vara det enligt de 
krav som finns men att det finns förbättringsarbete för att höja tillgängligheten.

Fråga från rådet om vilket markunderlag som ska användas om det inte blir asfalt? Nina 
berättar att det är en stor utmaning för projektet och att hon håller på att undersöka olika 
alternativ, till exempel någon form av stabiliserat grus.

Rådet undrar om det går att bygga ett besökscentrum vid laxstugan som informerar om 
fiskelivet. Nina meddelar att pengarna inte är vigda åt något av den typen i gåvobrevet.

Gunnar frågar om det finns planer på att göra någon livesändning från vatten i Ätran för 
att ta del av fiskelivet. Nina tar med sig frågan.

Just nu pågår förstudien, där en enkät nyligen avslutats och som nu sammanställs. 
Projektet tittar på vilka undersökningar som gjorts tidigare och vad som behöver 
kompletteras. Efter förstudien går projektet vidare till upphandling, kostnader och 
detaljprojektering. 

Landskapsarkitekt gör en inventering av växligheten och vad kan lyftas upp och 
förstärkas. Projektet fokuserar även på de sociala ytorna, dessa inventeras och projektet 
ser över vad som kan utvecklas. Det som redan ingår i det vanliga underhållsarbetet i 
området kommer inte ingå i projektet.

Gunnar undrar hur det är med problemet med översvämningar som sker runt stråken och 
hur det ska hanteras. KFT tittar på vilka platser det svämmas över och vad som kan göra 
åt det. 
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§ 21 Frågor från pensionärsorganisationerna

Beslut
Rådet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet

Sammanfattning av ärendet

a) Synpunkter på sjukvården
o Pensionärsorganisationerna vill veta om det finns tillräckligt med 

sjuksköterskor på kommunens boende för seniorer och om 
bemanningen har stabiliserats. Det är svårt att nå den nära vården, till 
exempel få en tid på vårdcentralen samma dag. Rådet vill bjuda in 
någon som ansvarar för bemanning av sjuksköterskor som arbetar med 
seniorer i någon form.

b) Inbjudan till socialchefen
o Socialchefen kommer att komma till seniordagen. Gerd har tidigare 

bjudit in henne till att träffa seniorer generellt utan svar.
c) Nedläggningen av statens servicecenter

o Rådet är bekymrade över nedläggningen, det är en viktig del och 
kommer påverka många seniorer negativt. Önskan är att kommunen 
gör sitt yttersta att för att förhindra nedläggningen.

d) Tillgängligheten till brevlådan utanför stadshuset
o Tillgängligheten är kontrollerad och brevlådan fungerar som den ska.

e) Kostnadsfria broddar för att förebygga halkolyckor
o Pensionärsorganisationerna vill att halkbroddars användning och 

verkan ska utredas, vilket kan leda till att kostnad för broddar till 
seniorer kan subventioneras. Ett exempel är att Halmstad kommun har 
valt att ge gratis broddar till alla över 65 år. Mikael tar med frågan till 
KS.

f) Olycksfallsförsäkring i gemensamma utrymmen
o Fråga om olycksfallsförsäkring behövs i gemensamma utrymmen på 

seniorboende kvarstår och behöver besvaras.

§ 22 Aktuella frågor i kommunen

Ärendet utgår.

§ 23 Rapport från Regionala pensionärsrådet, RPR

Beslut
Rådet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

På det senaste mötet informerade närsjukvårdens arbetsutskott. En av frågorna som 
lyftes att det är svårt att få tider på vårdcentraler. Arbetsutskottet meddelade att det 
arbetas med att öka möjligheterna att få tid hos en vårdcentral. Det informerades om att 
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några vårdcentraler har infört särskilda telefonlinjer för seniorer. Äldremottagningar är 
ett annat alternativ, det har bland annat införts på vårdcentralen i Fjärås.

Det pågår en revidering av det regionala trafikförsörjningsprogrammet. Synpunkter kan 
lämnas till Hallandstrafiken. 

Det kommer en inbjudan till temadag om hörselnedsättning tillsammans med anhörig.

Trappklättrare får färdtjänstanvändare, enligt tolkningen av regelverket, bara användas 
två gånger i livet. Det här regelverket ska nu ses över i arbetsutskottet. Det ska göras en 
översyn om sjukresor, det är gratis för personer över 85 år att göra sjukresor utan 
medicinsk bedömning. Även yngre får åka sjukresor mot en kostnad men det 
missuppfattas återkommande av flera mottagningar att så är fallet.

§ 24 Rapport från kommunstyrelsen 

Beslut

Rådet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Mikael rapporterar att från senaste kommunstyrelsen beslutades det att påbörja 
förhandling med Trafikverket om att ta över väghållarskapet av 767, delar av gamla E6. 

Det ska upprättas detaljplan för Kärreberg 3:317 med flera i Vessigebro för eventuellt 
kunna bygga en ny räddningsstation.

I Skrea, utmed Vildapelvägen ska tomter för småhus ställas till försäljning.

Ett reservationsavtal ska beslutas av kommunfullmäktige gällande att bygga ett nytt 
lager vid Vinbergsmotet.

En ny komplettering på överklagande på Skatteverkets beslut om elstöd till Falkenbergs 
kommun har skickats in till kammarrätten i Göteborg. Yrkandet är i första hand att 
bevilja kommunen bidraget på 18 miljoner. I andra hand yrkar kommunen att 
kammarrätten begär in ett klargörande från EU-kommissionen.

Nya ordningsföreskrifter antogs i fullmäktige. Det är numera förbjudet att använda 
lustgas för berusningssyfte inom centralorten.

§ 25 Rapport från socialnämnden 

Ärendet utgår.
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§ 26 Rapport från kultur-, fritids- och tekniknämnden

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Lars Agbrant informerar om att kultur-, fritids- och tekniknämnden har en oroskänsla 
om hur det ska se ut att ta sig till och från Lilla Napolis kommande restaurang nere vid 
Södra åstranden till fots och till cykel. Planen är att det ska ske till från under 
Söderbron, oavsett vilket håll du kommer från. Nämnden har ställt sig frågande om det 
kommer bli så om du kommer från andra hållet, till exempel via Plankagårdsvägen?

Taxa för offentliga platser ska rivas upp och i stället använda 2024 års taxor. Taxor ska 
upp till kommunfullmäktige och beslutas.

Kerstin undrar om gatupratare, dom skulle tas bort. Lars berättar att det är beachflaggor 
och marschaller som är förbjuda och att det är polisen som sköter och håller ordningen. 
Gatupratare och små bord utanför butiken är tillåtna. Kerstin undrar hur du tar reda på 
om till exempel en gatupratare är tillåten. Lars tar med sig frågan till förvaltningen.

Förstudie om nya badhuset har varit uppe och projektet är redo att gå vidare till 
upphandling om projektering. 

Kerstin undrar när det ska målas linjer för cyklister och gångtrafikanter samt att det är 
otydligt var du går och cyklar med markplattor på ena sidan och asfalt på andra. Lars 
informerar att det införskaffats skyltar som tydliggör samt att han ställt frågan om 
målning av linjer men ännu inte fått svar. Gerd påpekar att ser olika ut beroende på var 
du går och att det är otydligt vilken sida som är för cyklister och vilken som är för 
gångtrafikanter.

Ordföranden läser från protokollet augusti 2024 när förvaltningschef Maria Sjödahl 
informerade i rådet gällande skyltning av gång och cykelvägar. Skyltarna kan vara 
uppsatta i efterhand vilket gör att det inte alltid är konsekvent skyltat.

§ 27 Övriga frågor

 Remiss på arbetsordningen från kommunstyrelsen
o Arbetsordningen kommer att gå på remiss för synpunkter till KPR från 

kommunstyrelsen.
 Skrivelse från RPR gällande förbättrad kollektivtrafik för äldre

o KPR står bakom skrivelsen från Regionala pensionärsrådet.
 Svar på fråga om planavdelningen kan arbeta parallellt med mer än en plan.

o Nej, det går inte. Planer ligger i olika faser och med olika 
förutsättningar.

 Granskningsremiss Skrea 1:164
o Enskilda medlemmar i rådet kan besvara remissen till den 9 april.

 Förslag på yttrande – Remiss riktlinjer för färdtjänst och riksfärdtjänst
o Förslag på yttrande framtaget och ska skickas till kommunstyrelsen 

som sammanställer gemensamt remissvar och skickar till Region 
Halland.

 Inbjudan till temadag med regionspensionärsrådet
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o Information om temadagen den 25 april och dess innehåll. Anmälan 
senast den 10 april.

 Remiss - Principer för kommunala tillköp av biljetter
o En ny remiss inkommen samma dag som mötet hölls. KPR inbjuds att 

ge synpunkter, senast 21 april. Kommunstyrelsen sammanställer ett 
gemensamt remissvar och skickar till Region Halland.

§ 28 Kommande möte

Beslut

Rådet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Till nästa möte är följande inbjudan:

o Adam Edvinsson går igenom hemtjänstindex.
o Camilla Gränsmark berättar om hemtjänstmodellen.
o Klara Berg om sin roll som seniorlots.

Rådet beslutar att prioritera ärendet om implementering av riktlinjerna för 
mötesplatserna som utgick från dagens möte till nästa möte om det är möjligt.
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